



الجمعية العامة الـ 147 للاتحاد البرلماني الدولي

لواندا، أنغولا

(23 - 27 تشرين الأول/أكتوبر 2023)



Inter-Parliamentary Union
For democracy. For everyone.

الرقم 5

الجريدة اليومية

اليوم الخامس، الجمعة، 27 تشرين الأول/أكتوبر 2023

المكان	الاجتماع	التوقيت
قاعة الجلسات العامة، الطابق الأرضي	المجلس الحاكم - انتخاب رئيس الاتحاد البرلماني الدولي (راجع الصفحة 2) - التقرير المرحلي من قبل الأمين العام بشأن أنشطة الاتحاد البرلماني الدولي منذ الدورة الـ 211 للمجلس الحاكم - فريق عمل الاتحاد البرلماني الدولي المعني بالحل السلمي للحرب في أوكرانيا - أنشطة اللجان والهيئات الأخرى - تعيين مدققين داخليين للحسابات للعام 2024 - - انتخابات اللجنة التنفيذية - تقارير بشأن الاجتماعات المتخصصة للاتحاد البرلماني الدولي - ما يستجد من أعمال	13:00 – 09:00
تيندا 1 (Tenda 1)، الطابق الأرضي	مكتب النساء البرلمانيات* (جلسة مغلقة)	12:00 – 11:00
قاعة الجلسات العامة، الطابق الأرضي	المجلس الحاكم	- 14:30
قاعة الجلسات العامة، الطابق الأرضي	الجمعية العامة · اعتماد القرارات، والتقارير، والوثائق الأخرى · البيانات الختامية من قبل المجموعات الجيوسياسية، ورئيس الجمعية العامة، ورئيس الاتحاد البرلماني الدولي	عند نهاية المجلس الحاكم 17:15 – 16:00 18:00 – 17:15



الصحافة والاتصالات

تقع المنصة الرئيسية للاتحاد البرلماني الدولي بالقرب من مكتب التسجيل. ستجدون على المنصة أحدث منشورات ومنتجات الاتحاد البرلماني الدولي. وكجزء من حملة الاتحاد البرلماني الدولي للمناخ، برلمانات من أجل الكوكب، نحن مهتمون أيضاً بإجراء مقابلات معكم لسماع ما تقومون به لجعل برلمانكم أكثر مراعاةً للبيئة وتنفيذ اتفاق باريس بشأن المناخ.

ويرجى الانضمام إلى المحادثات عبر وسائل التواصل الاجتماعي، من خلال استخدام هاشتاغ #IPU147 أو #Parliaments4thePlanet.

twitter.com/ipuparliament

facebook.com/InterParliamentaryUnion

instagram.com/ipu.parliament_official

youtube.com/user/iparliamentaryunion

linkedin.com/company/inter-parliamentary-union

وسيتم نشر صور من الجمعية العامة الـ 147 للاتحاد البرلماني الدولي على فليكر Flickr، الواردة على الرابط التالي:

ipu.org/147pics

ولأي طلبات وسائل إعلام، يرجى إرسال بريد إلكتروني إلى العنوان التالي: [.press@ipu.org](mailto:press@ipu.org).

شبكة واي-فاي Wi-Fi:

تتوفر شبكة واي-فاي Wi-Fi مجانية للمندوبين في الجمعية العامة.

هوية المستخدم: IPU147

كلمة المرور: @Luanda2023



انتخاب رئيس الاتحاد البرلماني الدولي

1. ينتخب المجلس الحاكم الرئيس بالاقتراع السري.
2. سيجري التصويت في جلسة المجلس الحاكم يوم الجمعة 27 تشرين الأول/أكتوبر 2023 في قاعة الجلسات العامة (الطابق الأرضي).
3. ستبدأ الجلسة عند الساعة 09:00. وسيخصص للمرشحين خمس دقائق لكل منهم لتقديم ترشيحهم، وبعد ذلك يبدأ التصويت.
4. سيدعو الأمين العام للجمعية العامة، حسب الترتيب الأبجدي، بدءاً من زامبيا، كل عضو في البرلمان يحضر الجمعية العامة الـ 147 مع حقوق التصويت.
5. "يمثل كل عضو من أعضاء الاتحاد البرلماني الدولي في المجلس الحاكم عبر ثلاثة برلمانيين، شرط أن يشمل تمثيله الرجال والنساء على حد سواء. وستقتصر الوفود أحادية الجندر على عضو واحد". (القاعدة 1، الفقرة 2 من قواعد المجلس الحاكم)
6. سيدعى أعضاء المجلس الحاكم إلى الحضور إلى مقدمة قاعة الجلسات العامة. وبعد أن تتحقق الأمانة العامة من اعتماد كل عضو من أعضاء البرلمان، يتلقون ورقة اقتراع فردية ويدعون إلى الانتقال إلى إحدى المقصورات (المقامة على جانبي القاعة).
7. وبمجرد ملء بطاقة الاقتراع، ينتقل أعضاء المجلس الحاكم إلى صناديق الاقتراع، الموجودة على طاولة في منتصف القاعة، ويدلون بأصواتهم تحت فحص اثنين من فارزي الأصوات يعينهما المجلس الحاكم.
8. سيتم عرض عينات من الأصوات الصحيحة داخل مقصورات التصويت. يتم إدراج المرشحين حسب ترتيب استلام ترشيحاتهم.



9. وفقاً للقاعدة 30، الفقرة 2 من قواعد المجلس الحاكم، يتحقق أمني الصندوق الذين عينهما المجلس الحاكم من نتائج الاقتراع السري.

10. وبمجرد الإدلاء بجميع الأصوات، سينتقل أمني الصندوق وممثل شخصي لكل من المرشحين وثلاثة أعضاء من الأمانة العامة للاتحاد البرلماني الدولي إلى غرفة داخل المبنى. ويقوم فارزو الأصوات وأعضاء الأمانة العامة بعدّ الأصوات بينما يراقب ممثلو المرشحين العملية. سيتم عد الأصوات الصحيحة فقط.

11. ينتخب المجلس الحاكم المرشح الذي حصل على الأغلبية المطلقة من الأصوات المدلى بها، وفقاً للقاعدة 35، الفقرة 1 (ب) من قواعد المجلس الحاكم، أي 50 في المئة من الأصوات الصحيحة، مضافاً إليها صوت واحد.

12. إذا لم يحصل أي من المرشحين على الأغلبية المطلوبة في الجولة الأولى من التصويت، فسيتم استبعاد المرشح الذي حصل على أقل عدد من الأصوات وإجراء جولة جديدة من التصويت، حتى يحين الوقت الذي يحصل فيه المرشح على الأغلبية المطلقة من الأصوات المدلى بها.



Inter-Parliamentary Union
For democracy. For everyone.

147th IPU Assembly

Luanda, Angola
23–27 October 2023



No. 5

JOURNAL

DAY 5, Friday 27 October 2023

Time	Meeting	Place
09:00 – 13:00	Governing Council <ul style="list-style-type: none">- Election of the President of the Inter-Parliamentary Union (see page2)- Interim report by the Secretary General on the activities of the IPU since the 211th session of the Governing Council- IPU Task Force on the peaceful resolution of the war in Ukraine- Activities of committees and other bodies- Appointment of two internal auditors for 2024-- Elections to the Executive Committee- Reports on recent IPU specialized meetings- Other business	<i>Plenary Hall Ground floor</i>
11:00 – 12:00	Bureau of Women Parliamentarians* <i>(closed meeting)</i>	<i>Tenda 1 Ground floor</i>
14:30 -	Governing Council	<i>Plenary Hall Ground floor</i>
At the end of the Governing Council	Assembly	<i>Plenary Hall Ground floor</i>
16:00 – 17:15	- Adoption of resolutions, reports and other documents	
17:15 – 18:00	- Concluding statements by geopolitical groups, Assembly President and IPU President	

COMMUNICATIONS AND PRESS

The main IPU Stand is close to the Registration desk. On the Stand you will find all the latest IPU publications and products. As part of the IPU's climate campaign *Parliaments for the Planet*, we are also interested in interviewing you to hear what you're doing to green your parliament and to implement the Paris agreement on climate.

On social media, please join the conversation using #IPU147 or #Parliaments4thePlanet.

twitter.com/ipuparliament

facebook.com/InterParliamentaryUnion

instagram.com/ipu.parliament_official

youtube.com/user/iparliamentaryunion

linkedin.com/company/inter-parliamentary-union

Photos from the 147th Assembly of the IPU will be posted on Flickr www.ipu.org/147pics

For any media requests, please write to press@ipu.org

WIFI NETWORK:

There is a free WIFI network available in the National Assembly.

**USER ID: IPU147
PASSWORD: @Luanda2023**

Election of the President of the Inter-Parliamentary Union

1. The Governing Council will elect the President by secret ballot.
2. The vote will take place in the Governing Council sitting on Friday, 27 October 2023 in the Plenary Hall (ground floor).
3. The sitting will start at 09:00. The candidates will be allocated five minutes each to present their candidature, following which the vote will commence.
4. The Secretary of the Assembly will call, in alphabetical order, starting with Zambia each Member Parliament attending the 147th Assembly with voting rights.
5. *“Each Member of the IPU shall be represented on the Governing Council by three parliamentarians, provided that its representation includes both men and women. Single-gender delegations will be limited to one member.”* (Rule 1.2 of the Governing Council Rules)
6. The Governing Council members will be invited to come down to the front of the Plenary Room. After the Secretariat has verified the accreditation of each member of parliament, they will receive an individual ballot paper and be invited to proceed to one of the booths (set up on either side of the room).
7. Once the ballot paper has been filled out, the Governing Council members will proceed to the ballot box, placed on a table in the middle of the room and, under the scrutiny of two tellers appointed by the Governing Council, cast their vote.
8. Samples of valid votes will be displayed inside the voting booths. Candidates are listed in the order in which their candidatures were received.
9. In accordance with Rule 30.2 of the Governing Council Rules, the results of secret ballots shall be ascertained by two tellers appointed by the Governing Council.
10. Once all the votes have been cast, the two tellers, a personal representative of each of the candidates and three members of the IPU Secretariat will proceed to a room within the building. The tellers and members of the Secretariat will count the votes while the representatives of the candidates will observe the process. Only valid votes will be counted.
11. The Governing Council will elect the candidate having received an absolute majority of the votes cast, as per Rule 35.1(b) of the Governing Council Rules, i.e. 50% of the valid votes, plus one vote.
12. If none of the candidates receives the required majority in the first round of voting, the candidate who received the fewest number of votes will be eliminated and a new round of voting held, until such time as a candidate obtains an absolute majority of votes cast.